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Onderwerp: Ecologie van de bodem 
 
 
 
Geacht College, 
 

Biodiversiteit staat in Zwolle goed op de agenda. Met onder andere de 
ondertekening van het Deltaplan Biodiversiteit toont de gemeente dat zij 
wil werken aan het beschermen en versterken van de biodiversiteit. Een 
vitale bodem is  onlosmakelijk onderdeel van de ecologie. Ruim een kwart 
van de biodiversiteit op aarde leeft in de grond. Een gezonde bodem helpt 
bijvoorbeeld bij het vasthouden en zuiveren van water, het opslaan van 
koolstof en natuurlijke plaagbestrijding. Maar het bodemleven staat in 
Nederland onder zware druk. 

Een rijk bodemleven heeft een grote maatschappelijke en economische 
meerwaarde. Om deze meerwaarde inzichtelijk te maken, ontwikkelt 
Onder het Maaiveld een waarderingssysteem voor de bodem, toepasbaar 
op stedelijk -, agrarisch - en natuurgebied. Volgens Onder het Maaiveld 
zal het waarderingsmechanisme handelingsperspectief bieden en impact 
hebben. Inmiddels hebben verschillende gemeenten aangegeven 
betrokken te willen raken bij de ontwikkeling van dit waarderingssysteem. 
 
https://onder-het-maaiveld.nl/ 
 
Op 6 juli neemt de gemeenteraad een besluit over de Nota Bodembeheer 
Zwolle 2021. Deze nota is een instrument gericht op het duurzaam 
omgaan met grond en sorteert voor op de omgevingswet zodat de 
bodemkwaliteit integraal kan worden meegenomen bij de besluitvorming 
over de fysieke leefomgeving. Hoewel de bodem zeer belangrijk is voor de 
biodiversiteit, staat in de nota dat het een extra aandachtspunt is dat 
buiten de scope van de nota valt. 
 
Dit brengt ons tot de volgende vragen: 



 
1. Hoe is geborgd dat de biodiversiteit van de Zwolse bodem 

beschermd en versterkt wordt (in welk beleid)? 
2. Hoe ziet de uitvoering van het “extra aandachtspunt” waar in de 

nota Bodembeheer over gesproken wordt er in de praktijk uit? 
3. Kent u het programma Onder het Maaiveld? 
4. Bent u bereid actief mee te doen aan dit programma en de 

ontwikkeling van het waarderingssysteem? 
5. Bent u bereid om dit te vertalen naar Zwols ecologisch bodembeleid 

en dit te integreren met de nota Bodembeheer en de 
Omgevingsvisie? 
 

 
 
Dank voor de beantwoording. 
 
Sonja Paauw 
D66 
 
 
 


